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Acta del Consell de Barri de Les Planes 

28 de gener de 2019, 20 hores 
 

Data: 28/01/2019 
Lloc: Casal Les Planes  
Hora: 20h 

Ordre del Dia: 

1. Torn obert de paraula 

2. Informacions de la presidència 

3. Acord projectes de lliure disposició 2019 

4. Estat projectes de lliure disposició 2018 

5. Transport a demanda  

6. Actuacions cablejat aeri   

7. Dació de compte dels grups de treball 

 

Assistents: 

Joan Puigdomènech, president 

Manuela Nuñez, sotspresident (suplent) 

Marina Casals, sots-directora de Participació Ciutadana i Acció als Barris 

Isaac Villa, tècnic d’Acció als Barris 

Ester Castanyer, tècnica de Comunicació i Acció als Barris 

 

Membres d’associacions: 

Eva Puigjaner, AAVV i Propietaris de Les Planes 

Emília Cruz, Comissió de Festes 

Begoña Parareda, Agrupació Cultural i Musical de Les Planes  

Carmen Castejón, Grup de Dones 

Esther González, AVV Can Cortés 

Mercedes González, AFA La Floresta 

Antonia Mohino, Ass. Gent Gran 

Puri Moreno, AAVV Can Borrull 

 

Per grups polítics municipals: 

Ramon Gutiérrez (IC-EUiA) 

Mireia Ingla (ERC – MES) 
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1.- Torn obert de paraula 

Veí: Demana si la incorporació de Sant Cugat a la zona 1 també comportarà un augment de 

l’IBI per als veïns de les Planes, que ja pertanyia a la zona 1 des de fa anys. Ara se’ns diu que 

pels mateixos serveis tindrem un increment d’impostos. Els veïns de Sant Cugat o Valldoreix 

si que tindran una millora en el preu dels bitllets però nosaltres a Les Planes, no 

Sr. Joan Puigdomènech: l’impost no és l’IBI sinó que es tracta d’un impost metropolità que 

es calcula sobre el valor cadastral de l’habitatge. El que passa és que hi ha una forta 

disparitat entre els valors cadastrals dels diferents municipis de l’àrea metropolitana i en el 

cas de Sant Cugat, tenim uns valors alts. Per això, l’Ajuntament ha presentat recurs contra el 

càlcul de l’impost perquè és desfavorable pels ciutadans de Sant Cugat. Aquest tema 

l’anirem seguint però de moment aquest impost no es girarà fins que es resolgui el recurs. 

Sra. Mercedes Gonzalez: les entitats hem presentat l’escrit a l’Ajuntament i a l’ATM però 

encara no tenim resposta. Trobem que és un desfavoriment per al nostre barri i reclamem 

una resposta específica per Les Planes. 

Sra. Ester González: s’hauria de tenir en compte que Les Planes té algunes zones, com el 

nostre barri, que no té cap mena de transport públic. 

Sr. Puigdomènech: faré arribar les vostres consideracions als serveis jurídics municipals. 

Sr. Ramon Gutierrez: Les Planes teníeu la sort i el privilegi que tots aquest anys us heu estat 

beneficiant de ser zona 1, a diferència d’altres barris de Sant Cugat. Hi ha altres municipis de 

l’àrea metropolitana, com Begues, que no tenen tren però també hauran de pagar l’impost 

metropolità. Nosaltres estem totalment d’acord amb el recurs de l’Ajuntament perquè no 

deixa de ser un sistema impositiu molt injust. Esperem que aquest sistema se superi quan 

pugui entrar en servei la targeta T-Mobilitat en què el pagament serà per quilòmetre 

recorregut. 

Veí: voldria saber què passa amb els serveis que presta Sant Cugat i que no són eficaços. 

Crec que és una qüestió d’actitud o de voluntat, no de diners. 

Sr. Puigdomènech: els temes de serveis de manteniment es tracten en els grups de treball, 

en què es reuneixen els tècnics responsables amb les entitats. 

Veïna: Abans de Nadal hi va haver un esllavissament de terra al carrer Verònica i des 

d’aleshores no s’ha fet cap grup de treball. I el problema encara no s’ha resolt. 

Sr. Puigdomènech: si pot ser, convocarem un grup de treball de Qualitat urbana la setmana 

que ve o el més aviat possible per tractar aquests punts. 

Veïna: Tenia un pou al costat de la meva finca i he fet un mur, tal com em van dir a disciplina 

urbanística, però el forat segueix allà. Tinc un correu de disciplina urbanística dient que ho 

faran en un mes. No sé qui ho pot resoldre, però crec que és una qüestió de voluntat política. 



 

3 

 

 Sr.  Puigdomènech: aquest és un tema puntual i ja em comprometo jo a veure com es resol. 

Sra. Emília Cruz: cal que tirin sal al c/ Verònica perquè al matí hi ha gel. També hi ha un llum 

en aquest carrer que està fos des de fa un any. Cal que els tècnics vinguin i facin un estudi 

d’aquest carrer perquè cal fer-hi alguna cosa. Pregunta com està la 3a fase del carrer 

Francesc d’Assís. Demana senyalització o pas de vianants a la sortida de l’Espai Pere Grau 

per a seguretat dels nens i vianants, ja que està a la sortida d’un revolt molt tancat. 

Sra. Ester González: al nostre barri tenim unes demandes que són molt específiques de Can 

Cortés i a més són problemes de molts temes diferents i no trobo gaire operatiu que ho 

hàgim de plantejar als grups de treball del barri. Seria millor fer un grup dedicat a Can Cortés 

on poguéssim posar sobre la taula tots els temes. 

Sra. Emilia Cruz: hi ha altres barris que també tenen problemes, no sou els únics. Tots estem 

igual. 

Sr. Puigdomènech: Les Planes és un barri amb moltes zones diferenciades que tenen els 

seus problemes però totes formen part del mateix barri. Crec que seria bo que també hi 

siguéssiu als grups de treball del barri. 

Sra. Mercedes González: quan hi ha alguna incidència o problema amb el bus de la Floresta, 

no hi ha cap comunicació ni coordinació per avisar els usuaris. Voldria saber quina és la via 

d’informació entre les famílies i l’Ajuntament. Els usuaris hem creat un grup de whastapp i hi 

hem posat a la monitora que acompanya els nostres fills perquè ens informi. Però això és un 

canal personal i jo vull saber quin és el canal oficial perquè se’ns informi de les incidències. 

Pel que fa al procés per decidir els projectes de lliure disposició, crec que s’hauria de deixar 

més temps per tal que les entitats puguin consultar i debatre internament els projectes 

abans de portar-los a aprovació del Consell de Barri. Això no és possible de fer-ho amb les 

presses que ens posa l’Ajuntament. 

Sr. Puigdomènech: si us sembla bé, plantegem-ho com una cosa a revisar per l’any que ve 

però no parem els projectes d’aquest any. 

Sra. Eva Puigjaner: a l’extrem on acaba la pista de l’Espai Pere Grau, hi ha quedat un forat 

que és un perill perquè hi passa un nen. Cal que ho reviseu i s’hi posi solució. 

A la part de baix del Passeig del Torrent s’hi aboquen aigües residuals. És un cas de 

contaminació que està altament prohibida i demano que es vagi a veure de quin punt surt 

perquè és una cosa que  s’ha de resoldre.   

Sr. Puigdomènech: ho traslladem a Serveis Urbans. 

No sabem quina partida del pressupost té assignada el barri de Les Planes per al pressupost 

de 2019. No parlo de les partida de lliure disposició del Consell de Barri sinó de les inversions 

de l’Ajuntament. 
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Sr. Puigdomènech: el pressupost municipal no està territorialitzat i per tant no hi ha cap 

partida específica per Les Planes. 

Sra. Eva Puigjaner:  Podem saber els diners que s’han destinat a les Planes l’any passat? 

 Sr. Puigdomènech: demanarem la informació sobre les inversions realitzades. 

Sra. Antonia: Al C/ Molí hi aparquen molts cotxes i la vorera està molt malament i plena 

d’esbarzers, qui ho ha de netejar això, perquè no s’hi pot passar. 

Sr. Puigdomènech: si les plantes són d’un propietari, li correspon a aquest de tallar-ho. I si 

no ho fa, els inspectors de via pública han de fer-li un requeriment perquè ho faci. 

 

2.- Informacions de la presidència 

S’aprova l’acta de la última sessió del 29 de setembre de 2019. 

Sr. Isaac Villa exposa la respostes a preguntes formulades al darrer Consell de Barri 
(27/09/2018)27/09/2018)27/09/2018)27/09/2018)    

 

1.1.1.1. EscalesEscalesEscalesEscales    RingoRingoRingoRingo----RangoRangoRangoRango    

Pregunta:Pregunta:Pregunta:Pregunta: S’informa que estan en mal estat i es consulta quan s’arranjaran. 

Resposta: Resposta: Resposta: Resposta: Actualment no està previst per manca de recursos 

    

2.2.2.2. Mal estat del carrer LlumMal estat del carrer LlumMal estat del carrer LlumMal estat del carrer Llum    

Pregunta:Pregunta:Pregunta:Pregunta: El carrer de la Llum s'està enfonsant i han posat tanques per seguretat. Es 

consulta cóm pot ser si es va fer fa 4 anys i si s'arreglarà. 

Resposta:Resposta:Resposta:Resposta: S’està realitzant l’estudi geotècnic i paral·lelament la redacció del projecte 

executiu. 

 

3.3.3.3. Reduir velocitat carrer CarenaReduir velocitat carrer CarenaReduir velocitat carrer CarenaReduir velocitat carrer Carena    

Pregunta:Pregunta:Pregunta:Pregunta: La velocitat dels vehicles es molt elevada i es sol·licita coixins berlinesos.    

Resposta: Resposta: Resposta: Resposta: S’instal·laran a càrrec del pressupost 2019. 

    

4.4.4.4. Recollida de sacs podaRecollida de sacs podaRecollida de sacs podaRecollida de sacs poda    

Pregunta:Pregunta:Pregunta:Pregunta: Un veí del carrer Carena exposa que ha trucat 3 vegades demanant que li recullin 

un sac de poda i que no l'han recollit. 

Resposta: Resposta: Resposta: Resposta: Es va notificar a l’empresa. Cal assegurar que el sac sigui el correcte i que no hi 

hagin restes de residus d’altre tipologia. 

    

5.5.5.5. Poda planta carrersPoda planta carrersPoda planta carrersPoda planta carrers    

Pregunta:Pregunta:Pregunta:Pregunta: Quan es poden els arbres i plantes que toquen als carrers ja que algunes, quan 

creixen, envaeixen els carrils de circulació i fan malbé la pintura dels cotxes. Per exemple al 

carrer Maria Antònia i Desert. 

Resposta: Resposta: Resposta: Resposta: La desbrossada es realitza dos cops a l’any. 
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6.6.6.6. Punts d’informació i bancsPunts d’informació i bancsPunts d’informació i bancsPunts d’informació i bancs    

Pregunta:Pregunta:Pregunta:Pregunta: Sol·liciten que es posin punts d'informació i bancs per seure des del carrer Desert 

fins a l'estació de Les Planes 

Resposta: Resposta: Resposta: Resposta: En estudi i pendent de validació d’ubicació dels bancs amb pressupost del 2019 

 

7.7.7.7. Cases okupadesCases okupadesCases okupadesCases okupades    

Pregunta:Pregunta:Pregunta:Pregunta: S’informa que hi ha algunes cases okupades que serveixen d'amagatall per al 

tràfic de drogues i es sol·licita més pressió per resoldre-ho. 

Resposta: Resposta: Resposta: Resposta: La policia local te localitzades les okupacions al barri i els usuaris estan 

identificats. Es continua realitzant el seguiment i s’ha notificat als propietaris que interposin 

denúncia penal o requeriment civil per l’okupació de l’habitatge. 

 

Sra. Eva Puigjaner: darrerament al barri s’ha notat que hi ha menys presència policial, tant 

de Mossos com de Policia Local. 

Sra. Ester Castanyer: pot ser que es vegi menys policia en alguna situació puntual, perquè 

estan focalitzats en altres llocs. Potser es veu menys policia, però hi segueix sent. De tota 

manera, ho traslladarem a la policia. 

Sr. Puigdomènech: Fa pocs dies vam fer la reunió de tancament del Pla de barri de Les 

Planes, que va permetre d’avançar molt en l’asfaltat del barri. Es va fer una gran inversió 

entre l’Ajuntament i la Generalitat. A la reunió, ens van comentar que la inversió havia estat 

la més eficient de la convocatòria del Pla de Barris, perquè s’havia vist una gran 

transformació. O sigui que ens van felicitar perquè havíem sabut aprofitar bé la inversió que 

es va fer a Les Planes. 

Veïna: Cal dir que en el pla de barri s’hi va implicar molta gent del barri, no només 

l’Ajuntament. 

Sr. Puigdomènech: Per descomptat. 

Sr. Puigdomènech informa del canvi de noms dels carrers Doctor Modrego i Antoni Griera. El 

primer passa a anomenar-se carrer Vicenta Moreno, en record d’una veïna del barri i el 

segon es dirà carrer de Majarola, nom d’un turó situat entre Barcelona, Cerdanyola i Sant 

Cugat. 

Per part d’alguns vocals es demana que s’informi als veïns dels carrers afectats del canvi de 

nom i el president del Consell diu que així es farà. 

3.-Acord projectes de lliure disposició 2019 

Sra. Marina Casals: al novembre es van fer un parell de grups de treball per decidir amb les 

entitats el procediment i el calendari del procés de lliure disposició. Seguint aquest 

calendari la setmana passada es va fer el grup de treball per prioritzar les propostes entre 15 
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projectes vàlids d’inversió i 2 projectes d’ordinari. D’aquests, es van aprovar les 5 propostes 

següents: 

1. Adequació parc infantil plaça Maria Antònia. 40.000€ (inversió) 

2. Rehabilitació casal del pi de Can Borull. 40.000€ (inversió) 

3. Finalització Parc del Rabassalet. 12.000€ (inversió) 

4. Control colònia de gats. 4000€ (ordinari) 

5. Mobiliari Sala Polivalent Vestuaris Espai Pere Grau  4000€ (ordinari) 

 

Sr. Joan Puigdomènech: Demana si es poden donar per aprovats els 5 projectes. 

S’aproven els projectes de lliure disposició 2019 amb el vot en contra de la representant de 

Can Cortés. 

Sra. Ester González: des de Can Cortés no estem d’acord amb aquesta aprovació, 

concretament en que siguin les altres associacions de Les Planes les que decideixin el 

projecte que es fa a Can Cortés. 

Sra. Mercedes González: nosaltres volem que consti que no estem d’acord en el 

procediment, perquè no tenim temps per consultar amb les nostres associacions. Demanen 

que es revisi per l’any que ve. 

Sra. Marina Casals: si us sembla bé de cara al proper any, obrirem una reflexió per definir de 

quina manera es decideix el procés de lliure disposició. I a partir d’aquesta aprovació, ara 

haurem d’acordar amb les entitats cadascun dels projectes. 

Sr. Puigdomènech: voldria desmentir la idea que les entitats de Les Planes vulguin imposar a 

Can Cortés cap projecte. Penso que les entitats han votat els projectes que els semblen 

millors per al barri de Les Planes en conjunt, sense ànim de perjudicar cap barri. 

Sra. Rosa pregunta si al juny estaran acabades les obres del Casal de Can Borrull. 

Sr. Puigdomènech  respon que no ho sap però que es prepararà un acte pel juny de la millor 

manera possible. 

 

4. Estat dels projectes de lliure disposició 2018 

Sr. Isaac Villa exposa l’estat dels projectes de lliure disposició dels anys anteriors: 

Projecte núm. 1 (2016) “Rehabilitació vestidors Espai Pere Grau” 
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- Projecte finalitzat on s’ha realitzat el reforç estructural de la fonamentació i de 

l’estructura en previsió de la futura remunta de l’edifici. 

- S’ha realitzar la reforma interior amb una nova distribució de les estances (bar 

més ampli, sala polivalent disponible per les entitats, un magatzem i 2 vestidors 

de dimensions més reduïdes però adaptades a les necessitats reals). 

Projecte núm. 1 (2018) “Fase 2: Finalització rehabilitació vestidors Espai Pere Grau” 

- Projecte en estudi que preveu l’ampliació de l’edifici per generar un espai de 

magatzem per les Entitats i Associacions. 

- El projecte també comporta la compra de mobiliari divers per la zona del bar 

(equipament ja comprat i entregat) i per als banys. 

Projecte núm. 2 (2018) “Aire condicionat per la sala del gimnàs Casal Les Planes” 

- Projecte finalitzat al mes de maig amb la instal·lació d’un aparell d’aire 

condicionat 

Projecte núm. 3 (2018) “Parc infantil a Can Cortès” 

- Projecte finalitzat. Degut a la manca d’espais habilitats en aquesta zona de Les 

Planes, es va decidir condicionar de la Font del Rabassalet, generant un espai 

d’estada amb algun element de joc infantil integrat a l’entorn del Parc de 

Collserola. S’han habilitat 2 accessos, un per vianants i altre per vehicles de 

serveis. S’ha realitzat la tala de 3 arbres que estaven en molt mal estat i s’ha fet 

una zona d’estada davant la font molt més àmplia. S’han instal·lat uns murs de 

contenció amb pedra al voltant de la font i que també fan la funció de bancs per 

seure. S’ha instal·lat una taula de pícnic, una tanca a mode de mirador i la 

instal·lació d’una sèrie de troncs (recuperats de la zona) generant uns jocs 

d’equilibri totalment integrats amb l’entorn. 

Projecte núm. 4 (2018) “Càmera de seguretat a Can Cortès” 

- Projecte en execució que tracta de la instal·lació d’una càmera de seguretat a 

l’Avinguda Can Cortès. Es preveu que la seva finalització i posta en marxa sigui 

ben aviat. 

Projecte participatiu de barri (2018-19) “Parc de tirolines a Les Planes” 

- Projecte redactat i actualment en redacció dels plecs tècnics per iniciar la 

licitació. Tracta de la formació d’un parc amb una tirolina i una zona de 

rocòdrom integrat a l’entorn amb l’adequació del parc existent. 
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5.Transport a demanda 

Sra. Ester Castanyer: el bus a demanda entrarà en funcionament a principis del mes de març 

i donarà servei a Can Cortés i Can Borrull fins a l’estació de les Planes. Es podrà demanar a 

través del telèfon i de l’APP, indicant a quina parada volen que els recullin. La freqüència de 

pas de la L5 serà cada mitja hora. No s’anul·la cap parada, al contrari se n’afegiran de noves 

a Can Cortés. 

Sra. Ester González: a Can Cortés volem saber com estan repartides les parades del barri, ja 

que no s’ha comptat amb els veïns per concretar la ubicació de les parades. També volem 

dir que necessitaríem servei el cap de setmana i no n’hi haurà. 

Sra. Ester Castanyer: us informarem de la ubicació de les parades. 

 

6.Actuacions cablejat aeri 

Sra. Ester Castanyer: Explica les tres grans línies d’actuació que ja es van explicar al darrer 

consell de barri. 

- Soterrament de la línia aèria d’enllumenat públic dels carrers Molí i Miralluny: 

S’està finalitzant la redacció del projecte de soterrament amb la coordinació 

d’Endesa, Telefònica i enllumenat públic. 

- Finalitzar el soterrament del cablejat de Telefònica dels carrers Vicenta Moreno, 

Calvari, part superior del carrer Miralluny i passatges de les Delícies i del Pi: Es va 

fer el soterrament de la línia en el marc del Pla de Barris però va quedar pendent 

la canalització soterrada a cada un dels habitatges. En el cas dels veïns que s’han 

posat fibra òptica, aquest soterrament ja s’ha fet. Hi ha un acord amb Telefònica 

perquè assumeixi la canalització dels habitatges que queden sense cost per al 

veïnat. La previsió es que ho facin durant el primer semestre. 

- Actuacions de manteniment i correctiu: Endesa ha començat aquest dilluns una 

actuació de millora de la xarxa de mitja tensió que creua Collserola, passant pel 

camí de Can Fló. Es tracta d’eliminar el cablejat aeri i les torres que hi ha enmig 

del parc natural. En referència a Telefònica, se li va passar un llistat d’actuacions 

de millora (per eliminar cables caiguts, treure pals en mal estat, etc.) i n’ha dut a 

terme algunes. Es continua realitzant el seguiment perquè es vagin executant. 

Veïna:  els abonats a Endesa hem tingut algunes baixades de potència que ens ha fet malbé 

electrodomèstics. Com hem de fer-ho per reclamar els diners de les reparacions? 

Joan Puigdomènech: Endesa ha demanat una visita a l’Ajuntament per explicar les accions 

que ha fet a la xarxa de Sant Cugat. Us proposo que en aquesta reunió hi pugui venir també 

un representant de l’Associació de veïns de Les Planes, perquè hi pugueu ser els veïns 

afectats. La reunió es farà el 27 de febrer i seria interessant que hi pugui assistir l’AVV. 



 

9 

 

Pel que fa al tema de les reparacions d’electrodomèstics, cal fer la reclamació a través de 

l’Oficina del Consumidor que hi ha a l’Ajuntament. 

 

7. Dació de compte dels grups de treball 

Sr. Isaac Villa fa un breu resum dels grups de treball realitzats des del passat consell de barri: 

17 d’octubre de 2018 – Grup de Treball de Mobilitat 

 Es va explicar el nou servei de Transport a Demanda. Es van tractar altres temes com 

la mobilitat global al barri (vianants, vehicles, bicicletes) i també sobre les dimensions del 

bus escolar. 

22 d’octubre de 2018 – Grup de Treball de Qualitat Urbana 

 Es van tractar diversos temes com seria el manteniment de voreres i parcs, la neteja 

de carrers i punts específics després de les pluges, la poda i manteniment de vorals i 

terrenys (públics i privats) i el manteniment del carrer Verònica 

17 de desembre de 2018 – Grup de Treball de Seguretat 

 Es van tractar diversos temes com els okupes, on la policia tenen localitzats els 

habitatges i tenen identificats els usuaris. També es van tractar diversos incidents com 

cotxes punxats al carrer Molí, veïns bevent, fumant i amb gossos al parc infantil, habitatges 

amb música molt elevada, drapaires. Altres temes tractats com les càmeres de seguretat i 

senyalització de barri en alerta. En referència als robatoris al barri de Les Planes, s’exposa 

que les últimes dades han baixat a tot Sant Cugat i a les Planes en concret un 14%. Tot i això, 

per al 2019 es continuarà treballant i s’adquiriran càmeres de videovigilància i drons per 

reforçar el patrullatge i la seguretat a tot el municipi. 

23 de gener de 2019 – Grup de Treball Gestió Espai Pere Grau 

 En referència a la gestió de les pistes, son i seran d’accés lliure i es marcaran uns 

horaris d’ús, igual que el sistema d’il·luminació, que es preveu que tingui un control horari i 

algun tipus de polsador per evitar que sempre estiguin enceses. La pista es podrà reservar 

per part de les Entitats o Associacions per fer activitats esporàdiques. 

 La nova sala polivalent que s’ha generat als vestidors també es podrà reservar per 

part de les Entitats i Associacions. Serà com una sala més del Casal de Les Planes. 

 El magatzem que també s’ha habilitat a l’edifici dels vestidors, estarà disponible 

perquè les Entitats o Associacions puguin guardar coses, tot i que caldrà la seva gestió i 

coordinació de l’espai per les dimensions que te. 
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 Els lavabos habitualment estaran tancats però hi haurà unes claus al Casal per si son 

necessaris per a la realització de qualsevol activitat. En activitats programades a l’Espai Pere 

Grau, si que estaran oberts. 

8. Torn obert 

Es demana si a l’estiu es poden obrir els lavabos de l’Espai Pere Grau en algunes franges 

horàries o deixar la clau a una persona responsable perquè els puguin utilitzar els nens que 

hi van a jugar. 

Sra. Teresa pregunta com es farà el control de la colònia de gats i si com a veïna hi pot 

col·laborar. 

Sr. Puigdomènech: l’Ajuntament té convenis amb entitats que s’ocupen d’agafar els gats, 

dur-los al veterinari perquè els esterilitzi i després els tornen al seu lloc d’origen. Si li sembla 

bé, li facilitarem les seves dades a Salut Pública i ja li explicaran com pot col·laborar. 

Sr. veïna pregunta com està el canvi de direcció de carrers de Les Planes 

Sr. Puigdomènech: no li sé dir com està ara mateix, però li puc assegurar que no es farà res 

sense parlar abans amb els veïns. 

Sense més temes a tractar, a les 22.32h  s’aixeca la sessió. 

 

Sant Cugat, 15 febrer 2019 


